
Z á p i s n i c a

zo   zasadania  Obecného zastupiteľstva v Lovči,

ktoré sa konalo 30. júna 2022 o 19:00 hod. v zasadačke Obecného úradu v Lovči

1. Otvorenie
Zasadanie  Obecného zastupiteľstva v Lovči (ďalej  len „OZ“)  zvolal,  otvoril a viedol starosta 
obce  Ondrej Bahno (ďalej len „starosta“). Na úvod privítal všetkých prítomných a poslancov OZ. 
Starosta konštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášania schopné. Ospravedlnení: Peter Švehlík 
a kontrolórka obce.

Prítomní: podľa prezenčnej listiny.
Program zasadania:

1. Otvorenie
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
3. Kontrola prijatých uznesení
4. Inventarizácia majetku k 31.12.2021
5. Záverečný účet za rok 2021
6. Všeobecne záväzné nariadenie Obce Lovča o názvoch ulíc a iných verejných priestranstiev 

na území obce Lovča
7. Určenie počtu volebných obvodov na poslancov obecného zastupiteľstva a počtu poslan-

cov, ktorí sa budú voliť v jednotlivých volebných obvodoch
8. Určenie úväzku starostu obce na nasledujúce funkčné obdobie
9. Informácie o výstavbe vodovodu v obci
10. Rôzne
11. Diskusia
12. Záver 

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
Za zapisovateľa bol určený:  Petra Šandorová
Za overovateľov zápisnice boli určení:  Jozef Hudec, Ing. Andrej Lukáč

3. Kontrola prijatých uznesení
Uznesenie č. 1/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. berie na vedomie:
1. správu o spracovaní a prerokovaní Zadania pre spracovanie ÚPN obce Lovča
B. súhlasí
1.  s postupom prerokovania Zadania pre spracovanie ÚPN obce Lovča
2.  so  spôsobom  zohľadnenia  a zapracovania  pripomienok  vznesených  v rámci  prerokovania 
Zadania pre spracovanie ÚPN obce Lovča 
C. schvaľuje
1. Zadanie pre spracovanie ÚPN obce Lovča

Zápisnica zo zasadania Obecného zastupiteľstva v Lovči zo dňa 30.6.2022 1



D. odporúča starostovi obce  
1. zabezpečiť spracovanie Územného plánu obce Lovča na základe schváleného zadania

Uznesenie č. 2/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. berie na vedomie
1. podanie Žiadosti na dotáciu pre obstaranie Územného plánu obce Lovča 
B. súhlasí 
1. aby proces obstarávania a schvaľovania Územného pánu obce Lovča, potrval najviac tri roky 
od uzatvorenia zmluvy o poskytnutí dotácie.

4. Inventarizácia majetku k 31.12.2021
Inventarizačné  komisie  vykonali  inventarizáciu  majetku  prepočtom  a obhliadkou  majetku  so 
stavom majetku k 20.10.2021. Komisie navrhujú z dôvodu poškodenia, nepoužiteľnosti a neopra-
viteľnosti vyradiť majetok v hodnote  11.354,58 € /príloha zápisnice Návrh na vyradenie majetku/.

Hlasovanie o inventarizácii majetku k 31.12.2021 a vyradeniu majetku obce

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

5.  Záverečný účet obce Lovča za rok 2021
Návrh záverečného účtu obce Lovča za rok 2021 bol zverejnený  na vývesnej tabuli od 31.5.2022. 
Prebytok hospodárenia za rok 2021 predstavuje 3.111,20 € - 3.022,30 € /poplatok za rozvoj, ve-
dený na samostatnom bankovom účte/ = prebytok 88,90 €  navrhujem previesť do rezervného fon-
du obce. K záverečnému účtu obce Lovča za rok 2021 neboli doručené žiadne pripomienky, kon-
trolórka obce doporučila schváliť celoročné hospodárenie 2021 bez výhrad.
Záverečný účet a stanovisko k záverečnému účtu sú prílohou tejto zápisnice.

Ing. Pavol Košta - splácanie úverov máme nastavené tak, aby sme ich splatili v dohodnutom termí-
ne.
Starosta – áno, nemal by to byť problém, preto sme si nastavili takúto výšku splácania. 

Hlasovanie o Záverečnom účet obce Lovča za rok 2021

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x
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6. Všeobecne záväzné nariadenie Obce Lovča o názvoch ulíc a iných verejných priestrans-
tiev na území obce Lovča
Návrh VZN obce Lovča č. 6/2022 o názvoch ulíc a iných verejných priestranstiev na území obce 
Lovča bol zverejnený na vývesnej tabuli  a na webovom sídle obce od 15.6.2022 – 29.6.2022. 
V termíne nebola podaná žiadna pripomienka k návrhu VZN.
Prokuratúra nás upozornila, či majú byť obidva názvy veľkými písmenami. Áno majú byť, pretože 
obidve majú vlastnú lokalitu. Takto ich pomenovali naši predkovia a my to nebudeme meniť. Ob-
čania ich majú aj tak zapísané v občianskych preukazoch a museli by si ich ísť zmeniť, a to je ne-
mysliteľné. Tiež sme potrebovali určiť novú ulicu Štúrova, pre novú obytnú zónu.

Ing. Andrej Lukáč – to je jediná zmena v tomto VZN?
Starosta – áno, pridala sa len nová ulica Štúrova. Pokračovali sme v nej cez cestu.
Ing. Pavol Košta – Štúrovu ulicu majú aj v Žiari nad Hronom a kuriéri ju hľadajú u nás.
Starosta  –  nás  upozornili,  že  by  sme  nemali  mať  rovnaké  názvy  ulíc,  ako  v  okolitých  sa-
mosprávach.
Peter Truben – mali by sme myslieť na to, že sa musí osadiť tabuľa s názvom ulice Štúrova na 
križovatku, aby bola označená.
Starosta – áno, bude sa to riešiť, keď to bude právoplatné.

Hlasovanie o VZN obce Lovča č. 6/2022

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

7. Určenie počtu volebných obvodov na poslancov obecného zastupiteľstva a počtu poslan-
cov, ktorí sa budú voliť v jednotlivých volebných obvodoch
Voľby do orgánov samosprávy obcí a voľby do orgánov samosprávnych krajov boli vyhlásené  na 
sobotu 29. októbra 2022.
Lehota na určenie volebných obvodov pre voľby poslancov obecných zastupiteľstiev, počtu 
poslancov obecných zastupiteľstiev v nich  je do 20. júla 2022. 

Návrh uznesenia:
Obecné zastupiteľstvo v Lovči podľa § 166 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu 
volebného práva a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov určuje, 
že Obecné zastupiteľstvo v Lovči bude mať celkom 7 poslancov, ktorí sa budú voliť v jednom 
volebnom obvode utvorenom pre celú obec. 

Ing. Andrej Lukáč – chcem sa opýtať, aký je váš názor na zníženie počtu poslancov? Čím je nás 
viac, tým sme uznášania schopní a nevadí, keď niekto chýba. Ale je pravda, že je o to malý záu-
jem, či nebudeme musieť zháňať kandidátov do počtu. Prikloním sa k väčšine.
Jozef Hudec – stojím si za 5 poslancami - som proti 7, neviem aké bude toto volebné obdobie, 
lebo ľudia nechcú ísť kandidovať, preto som za 5 poslancov.
Ing. Martin Valent – veď ľudí je dosť, čo by chceli niečo povedať a ísť za poslancov, ja som za 7. 
Ale je pravda, že keby nás bolo málo kandidátov, museli by byť náhradné voľby. Preto by bolo 
dobré, kebyže máme 8 kandidátov - jedného náhradníka, aby nemuseli byť náhradné voľby.
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Starosta – pravdu máte všetci. Čakajú nás ťažké rozhodnutia a lepšie je ponechať si 7 poslancov a 
nie 5, aby sme boli autoritatívny pre ľudí a predstavovali súdržný celok. Je na mojej šikovnosti, 
aby som mal 7 poslancov. Lepšie je viac. 
Ing. Pavol Košta – ja som za 7. 

Hlasovanie o počte volebných obvodov a počte poslancov

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

8. Určenie úväzku starostu obce na nasledujúce funkčné obdobie
Voľby do orgánov samosprávy obcí a voľby do orgánov samosprávnych krajov boli vyhlásené  na 
sobotu 29. októbra 2022.
Lehota na určenie úväzku starostu obce je najneskôr 90 dní pred voľbami Obecným 
zastupiteľstvom.

Návrh uznesenia:

Obecné zastupiteľstvo v Lovči podľa §11 odsek 4 písmeno i) zákona č. 369/1990 Zb. z. 
o obecnom zriadení určuje na celé funkčné obdobie 2022 - 2026 rozsah výkonu funkcie starostu 
obce Lovča na plný úväzok.

Hlasovanie o určení úväzku starostu obce na nasledujúce funkčné obdobie

Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

9. Informácie k výstavbe vodovodu v obci
K dátumu 15.6.2022 je prestavanosť 75%. Prebieha dokončovanie vodovodných prípojok, úprava
terénu a komunikácií.
Uskutočnilo sa stretnutie so zástupcami firmy Hutira v kultúrnom dome, kde prezentovali  šachtu
a porovnávali ju s inými. Bolo to prínosné pre občanov, pretože sa mohli pýtať otázky, na 
ktoré dostávali od nich odpovede a na základe ktorých, sa môžu rozhodnúť o výbere šachty. 
Ing. Pavol Košta – bolo mi povedané, zamestnancom vodárenskej spoločnosti, že všetky prípojky 
sú hotové, ale viem od ľudí, že nie všetci majú hotové. Nenapadlo ma to povedať na poslednom 
kontrolnom dni.
Starosta – niektorí občania mali medzi prvými prípojky, pretože potrebovali spraviť tlakové skúš-
ky pri ich domoch. Najlepšie je ísť na miesto a popozerať, aby sme im vedeli presne povedať. 
Peter Truben – na ihrisku robili najskôr a tiež niektorým z ulice Šušolská.
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Starosta – termín ukončenia stavby by mal platiť – november 2022 a administratívne až vo febru-
ári 2023, pretože cez zimu oni nemôžu veľmi robiť. Potom bude prebiehať kolaudácia, ktorú bude 
robiť iná firma. Postupne by sa mal vyberať verejným obstarávaním prevádzkovateľ vodojemu.

10.  Rôzne
Po Covidovej prestávke sme mohli pripraviť tieto akcie:
- fašiangový sprievod
- stavanie mája
- deň matiek Základnej školy     
- deň detí.
Mohli sa tiež rozbehnúť aj futbalové zápasy TJ Lovča.

Pripravujeme tieto akcie:
- volejbalový turnaj, 
- Lovčiansky festival na maradíku.

Konalo sa stretnutie s kompetentnými a poslancami ohľadom vodnej nádrže Lovča – stará prieh-
rada. Pani Repiská nás vyzvala, aby sme preukázali, ako sa o ňu staráme a či si plníme svoje po-
vinnosti. To bolo cca pred 1 rokom. Ja som jej vysvetlil, že my ju nemáme na liste vlastníctva, 
preto sa nemôžeme o ňu starať a zveľaďovať. Spolu sme sa dohodli na cieľoch:

- krátkodobý: zabrániť pretrhnutiu hrádze, preto treba spraviť otvor, aby vznikla prietoková 
nádrž a voda pretekala samovoľne, bude treba zabezpečiť aj výrub drevín, ktoré nám pri-
praví, aby bolo všetko podľa zákona; 

- dlhodobý: zabezpečiť stavebníka - vlastníka, najlepšie pozemkový fond. Vlastníctvo v ta-
kejto situácií určuje súd konkrétnej organizácie a tá bude povinná sa starať o vodnú nádrž 
Lovča. Zo štátu by mala dostávať aj rozpočtové krytie a možno by mohlo dôjsť aj k rekon-
štrukcii, ale to je ešte dlhé obdobie - možno storočie.

Ing. Andrej Lukáč – musia tam spraviť ako keby ventil.
Starosta – potrebujú najprv nechať preschnúť plochu a potom kopať násosku.
Ing. Andrej Lukáč – chcú to dať do poriadku a to je dobre, aby sa nestalo nešťastie ako v Rudne.
Starosta – mali to super pripravené, veľmi konštruktívny prístup.
Jozef Hudec – bude treba aj dreviny vypíliť, kde?
Ing. Andrej Lukáč – teleso hrádze musia vypíliť, aby sa lepšie k nemu dostali.
Ing. Pavol Košta – musia si dávať pozor, lebo tam je vysoké napätie.

Starosta – zo Žiarskej kotliny môžeme dostať peniaze okolo 14.900€, spoločne sme našli projekt 
na obnovenie oplotenia v cintoríne. Je potrebné zhotoviť dokumentáciu, ktorú si necháme spraviť. 
Potom by sme nepotrebovali stavebné povolenie.
V júli 2022 vyšla výzva na kanalizácie a komunikácie do 200.000€. Mrzí ma to, ale novú komuni-
káciu na Hviezdoslavovej ulici nemôžeme zahrnúť do výzvy, pretože na celý proces dali len 4 
mesiace. Takže môžeme porozmýšľať len nad rekonštrukciou nejakej existujúcej cesty alebo 
chodníka.
Martina Hrmová – chodníky na Námestí SNP sú veľmi popraskané.
Ing. Andrej Lukáč – mali by sme zistiť, ktoré chodníky musia opraviť – dať do pôvodného stavu 
zamestnanci vodárenskej spoločnosti a ostatné tam napíšeme.
Starosta – áno, mali by sme sa s nimi porozprávať o rekonštrukcii chodníkov. A tiež sa s nimi do-
hodnúť, aby opravili celú šírku chodníka a nie len tú časť, čo vykopali.
Ing. Martin Valent – na bytovke je to ako dohodnuté?
Starosta – tam sa bude celá cesta opravovať, na celú šírku.
Ing. Martin Valent – aj pri Nemaku je veľmi zničená cesta.
Peter Truben – rozbili ju, pretože tam mali materiál, veľa sa tam otáčali. Cesta bola viac využitá 
strojmi.
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11. Diskusia

Ing. Pavol Košta –Lovča by sa mohla dostať do projektu na kanalizácie, ktorý teraz prebieha?
Starosta - už som sa dohodol aj s ďalším starostom, že pôjdeme osobne, len ešte nemáme dohod-
nutý presný dátum. Envirofond by nás mohol napojiť na čovku, ale nemáme dostatok financií 
a treba mať aj odborný kolektív.
Ing. Andrej Lukáč - možno bude treba kopať kanalizáciu a nie cesty rekonštruovať.
Martina Hrmová – čovka bude za Hronom? Pôjde popod Hron?
Starosta - ako je Hrmo Roger a až na druhú stranu, nemuseli by byť šachty a stavebné povolenie, 
majetko-právne vyrovnanie by sa riešilo verejnou vyhláškou. 
Ing. Andrej Lukáč – termíny do kedy to treba mať zrealizované?
Starosta – treba spraviť projektovú dokumentáciu, financovanie by nemalo ísť z bežného účtu, ale 
na toto nedostaneš peniaze.....mám informácie, že  by sme to mohli financovať zo stočného.
Miloslav Kabina – platíš aj za dažďovú aj splaškovú? A kade dáme kanalizáciu.
Starosta – viacerí majú kombinované kanalizácie dažďovú aj splaškovú (splaškovú treba pre-
plachovať), a preto je lepšie, keď to pripravia odborníci, ktorí nám poradia.

Ing. Martin Valent – občania nemajú vodu v studniach, mali by sme sa popýtať na voľnú cisternu, 
aby sme im aspoň nejako pomohli.
Starosta – riešil som to s Nesnadným. On by nám vedel vodu hneď vybaviť, ale cisternu nemá 
k dispozícií. Všetky sú obsadené mesiac dopredu. Musíme hľadať riešenie.

Miloslav Kabina – mohli by sme navrhnúť zamestnancom vodárenskej spoločnosti, čo opravujú 
cesty, že keď im asfalt ostane, (čo im ostáva a sypú ho na kôpku, aj ten pozametaný), tak by ho 
mohli postupne dávať ku kolibe na cestu. Pomohli by nám a mali by sme cestu.
Starosta - dobrý nápad, spomenieme to na kontrolnom dni, či by to z ich strany bolo možné.

Miloslav Kabina – koľko ľudí teraz pracuje na obci, ako p. Truben.
Starosta – p. Bien je dlhodobo na PN, p. Truben robí, ale má pred dôchodkom, stíha základné veci 
porobiť, potom je p. Barjaková na hmotnú núdzu cez ÚPSVaR. Dohodnutý som s Ľ. Háčikom, 
keď potrebujem porobiť, tak mu volám. Cez prázdniny budú robiť chalani z obce, uvidíme koľkí 
prídu, mám pre nich pripravenú demontáž plota v cintoríne a uvidíme čo budú robiť ďalej. Pracu-
jem na projekte Sociálny podnik - možnosť zamestnať ľudí. Zaniesol som ho do Banskej Bystrice, 
aby ho skontrolovali. Na obci sa budú môcť zamestnať znevýhodnení občania, 80% by mali do-
stávať a až do dôchodku. Nie je to ohraničené počtom zamestnancov, čo je pre nás plus. Spoluú-
časť by tam bola 25%.
Ing. Andrej Lukáč – zamestnať musíme len občana s trvalým pobytom v obci?
Starosta – nie, nemusíme.

12. Záver 

Uznesenie č. 3/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. schvaľuje 
1. vykonanie inventarizácie stavu majetku obce Lovča k 31.12.2021
2.  vyradenie majetku v hodnote 11 354,58 € z dôvodu poškodenia, nepoužiteľnosti a neopraviteľ-
nosti majetku

Uznesenie č.  4/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
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A. schvaľuje 
1. Záverečný účet  obce Lovča za rok 2021 a celoročné hospodárenie za rok 2021 bez výhrad
2. vysporiadanie výsledku hospodárenia – prebytok rozpočtu vo výške 3.111,20 € /zisteného pod-
ľa ustanovenia §10 ods. 3 písm. a) a b) zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územ-
nej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov/ - prevo-
dom zostatku 88,90 € do Rezervného fondu obce v roku 2022.
B. berie na vedomie
1.  stanovisko kontrolóra obce  k Záverečnému účtu obce Lovča  za rok 2021

Uznesenie č. 5/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. schvaľuje 
1. Všeobecne záväzné nariadenie obce  Lovča o názvoch ulíc a iných verejných priestranstiev na 
území obce Lovča

Uznesenie č. 6/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. určuje 
1. jeden volebný obvod  pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva v Lovči
2. 7 poslancov Obecného zastupiteľstvo v Lovči 

Uznesenie č. 7/2022
Obecné zastupiteľstvo v Lovči
A. určuje
1. na celé funkčné obdobie rozsah výkonu funkcie starostu obce Lovča na plný úväzok 

Hlasovanie  o návrhu uznesení 
 Prítomní Neprítomní Za Proti Zdržal sa
Jozef Hudec x
Miloslav Kabina x
Ing. Pavol Košta x
Ing. Andrej Lukáč x
Peter Švehlík x
Peter Truben x
Ing. Martin Valent x

Starosta poďakoval za účasť na zasadaní OZ a zasadanie ukončil o 20:50 ukončil.

Ondrej Bahno
   starosta obce

Overovatelia zápisnice:

 .................................................... .................................................
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    Jozef Hudec Ing. Andrej Lukáč

Prílohy:
1/  Pozvánka
2/  Prezenčná listina 2x
3/  Inventarizácia majetku k 31.12.2021
3/  Záverečný účet obce Lovča za rok 2021
4/  Stanovisko kontrolórky obce k záverečnému účtu za rok 2021
5/  Všeobecne záväzné nariadenie Obce Lovča o názvoch ulíc a iných verejných priestranstiev na 
území obce Lovča
6/  
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